
 
Vuoden 2025 talousarvio ja vuosien 2025-2027 taloussuunnitelma 
 
Kunnanhallitus 25.11.2024 § 206  
  
 Kuntalain 110 §:ssä säädetään seuraavasti: 
 
 ”Valtuuston on vuoden loppuun mennessä hyväksyttävä kunnalle 
 seuraavaksi kalenterivuodeksi talousarvio ottaen huomioon kuntakonsernin 

talouden vastuut ja velvoitteet. Talousarvion hyväksymisen yhteydessä 
valtuuston on hyväksyttävä myös taloussuunnitelma kolmeksi tai 
useammaksi vuodeksi (suunnitelmakausi). Talousarviovuosi on 
taloussuunnitelman ensimmäinen vuosi. 

 
Talousarvio ja -suunnitelma on laadittava siten, että ne toteuttavat 
kuntastrategiaa ja edellytykset kunnan tehtävien hoitamiseen turvataan. 
Talousarviossa ja -suunnitelmassa hyväksytään kunnan ja kuntakonsernin 
toiminnan ja talouden tavoitteet. 

 
Taloussuunnitelman on oltava tasapainossa tai ylijäämäinen. Kunnan 
taseeseen kertynyt alijäämä tulee kattaa enintään neljän vuoden kuluessa 
tilinpäätöksen vahvistamista seuraavan vuoden alusta lukien. Kunnan 
tulee taloussuunnitelmassa päättää yksilöidyistä toimenpiteistä, joilla 
alijäämä mainittuna ajanjaksona katetaan. 

 
Talousarvioon otetaan tehtävien ja toiminnan tavoitteiden edellyttämät 
määrärahat ja tuloarviot sekä siinä osoitetaan, miten rahoitustarve 
katetaan. Määräraha ja tuloarvio voidaan ottaa brutto- tai nettomääräisenä. 
 
Talousarviossa ja -suunnitelmassa on käyttötalous- ja tuloslaskelmaosa 
sekä investointi- ja rahoitusosa. 

  
 Kunnan toiminnassa ja taloudenhoidossa on noudatettava talousarviota." 
  
 Vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 taloussuunnitelman 

valmistelutilanne esitellään kokouksessa. Kokouksessa käydään 
keskustelu asiasta ja kunnanhallitus antaa ohjeet loppuvalmistelua varten. 
Esityksestä valtuustolle päätetään seuraavassa kokouksessa 9.12.2024. 

 
 Palvelualuejohtajat esittelevät aluksi oman palvelualueensa 

talousarvioesitykset. 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitukselle esitellään talousarvion ja taloussuunnitelman  
valmistelutilanne ja kunnanhallitus käy tilanteesta keskustelun.  
Kunnanhallitus jatkaa asian käsittelyä seuraavassa kokouksessaan  
9.12.2024. 
 

Päätös Kunnanhallitus kuuli palvelualuejohtajien esitykset ja kävi keskustelun 
talousarviosta 2025 sekä taloussuunnitelmasta 2025–2027.  
 
Kunnanhallitus päätti antaa ohjeita palvelualueille talousarvion 
loppuvalmisteluun. Kunnanhallitus jatkaa asian käsittelyä seuraavassa 
kokouksessaan 9.12.2024. 
  
Hyvinvointijohtaja Jyrki Rautiainen poistui kokouksesta 19:34 tämän  
pykälän käsittelyn aikana. 
 
Tekninen johtaja Ari Soikkeli poistui kokouksesta 19:55 tämän pykälän 
käsittelyn aikana. 



 
Valtuuston 2. varapuheenjohtaja Tiina Mustonen poistui kokouksesta 20:47 
tämän pykälän käsittelyn jälkeen. 

 
Kunnanhallitus 09.12.2024 § 218  
  
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää esittää valtuustolle, että valtuusto hyväksyy 

vuoden 2025 talousarvion ja vuosien 2025-2027 taloussuunnitelman 
liitteenä olevassa muodossa. 
 

Päätös Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Taloussuunnitelmavuosia tarkastellaan 31.5.2025 mennessä. 

 
Valtuusto 17.12.2024 § 24    
3/02.00/2024    
   
Päätös Kunnanjohtaja Heikki Hallikainen esitteli talousarvion 2025 ja talous-

suunnitelman 2025–2027. 
 
 Urpo Leminen esitti talousarviomuutosta vuodelle 2025, että vapaa-

aikatalon vahtimestaritoimintaan osoitetaan lisää 20.000 euroa, jolla 
voidaan palkata kaksi 50 %:n työajalla olevaa henkilöä 31.5.2025 saakka. 
Voitto Parikka, Raili Tanskanen sekä Riitta Kuronen kannattivat esitystä. 

 
 Maiju Anttilainen esitti elinympäristöpalveluiden investointiosaan muutosta 

siten, että urheilukentän viimeistelyyn vuodelle 2025 esitetty määräraha 
jaettaisiin useammalle vuodelle. Huoltorakennukseen osoitettaisiin 160.000 
euroa vuodelle 2025 ja varastorakennukseen ja katsomorakenteisiin 
varattaisiin vuosien 2026–2027 investointisuunnitelmassa yhteensä 
200.000 euroa. Riitta Kuronen ja Jukka Mutanen kannattivat esitystä. 

 
 Urpo Leminen esitti ponsiesityksen elinympäristölautakunnassa 

päätettyihin kuntosalimaksuihin 1.1.2025 liittyen. Kuntosalin 
kulkutunnistelaitteistoa on uusittava, jotta se on yhteensopiva maksullisen 
toiminnan kanssa. Tämän johdosta olisi perusteltua, että maksut tulevat 
voimaan myöhemmin ilmoitettavana ajankohtana ja lautakunnan 
päätöksen täytäntöönpanoa siirretään. Raili Tanskanen kannatti 
ponsiesitystä. 

 
 Voitto Parikka toivoi, että myös hyvinvointilautakunta ottaisi kantaa 

kuntosalimaksuasiaan. Riitta Kuronen toivoi, että kunnan sivuille tulisi  
ohjeet ja aikataulu kuntosalimaksuille. 

 
 Kunnanhallituksen puheenjohtaja Urpo Leminen kertasi, että kunnan-

hallituksen talousarvioesityksessä Turvalaan suunniteltuun esteettömään 
liikuntatilaan ei ole varattu määrärahaa laiteinvestointeihin. Vanhus- ja 
vammaisneuvoston edustaja Leena Kettunen käytti puheenvuoron, jossa 
hän totesi, että neuvosto on tarkoittanut tilalla juuri kuntosalia, jossa on 
myös laitteita, ei vain liikuntatilaa. Urpo Leminen totesi, että tilannetta 
voidaan tarkastella ensi vuonna ja käyttämättömäksi jääneitä laitteita 
voidaan mahdollisesti siirtää ko. tiloihin, jos niin katsotaan. Esteettömän 
liikuntatilan käyttöönotto on määräaikainen kokeilu, johon palataan, kun 
siitä on saatu kokemuksia. 

 
 Puheenjohtaja tiedusteli, onko valtuusto yksimielinen Urpo Lemisen 

esittämästä talousarviomuutoksesta vapaa-aikatalon vahtimestari-
toimintaan, Maiju Anttilaisen esittämästä talousarviomuutoksesta 
urheilukentän investoinnin jakamiseksi useammalle vuodelle sekä Urpo 



Lemisen ponsiesityksestä kuntosalimaksujen voimaantuloon liittyen. 
Puheenjohtaja totesi valtuuston olevan talousarviomuutoksista 
yksimielinen, joten ne olivat tulleet valtuuston päätöksiksi. 

 
 Puheenjohtaja totesi valtuuston hyväksyneen vuoden 2025 talousarvion ja 

vuosien 2025-2027 taloussuunnitelman edellä mainituin muutoksin. 
 
 


